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Protokół Nr 27 

z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy 

Pabianice z dnia 21 listopada 2012 r. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni - członkowie Komisji obecni zgodnie 

z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu, Wójt Gminy 

Pabianice H. Gajda, Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, Kierownik 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach 

J. Pluciński, Kierownik ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami K. Denuszek,  

Przewodniczący Gminnej Rady Sportu w Gminie Pabianice A. Jurga .  

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej 

i Organizacyjnej M. Muszczak, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych 

i przedłożył porządek posiedzenia Komisji.  

1. Funkcjonowanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Pabianice w 2013 r.   

2. Podsumowanie działalności sportowej za rok 2012.  

3. Analiza materiałów na sesję Rady Gminy   

 

Ad. pkt. 1 

Głos zabrał zaproszony na posiedzenie Komisji Kierownik Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach J. Pluciński, który przedstawił 
informację na temat funkcjonowania opieki zdrowotnej na terenie Gminy Pabianice 
w 2012 r.  

Kierownik poinformował, że usytuowana na ul. Jutrzkowickiej w Pabianicach w związku 
z budową nowego ośrodka zdrowia placówka zastępcza opieki medycznej nie przyniosła 
żadnych negatywnych efektów. Nie było zgłaszanych żadnych  skarg, nie zmniejszyła się 
też liczba pacjentów.  

W roku 2012 został też  wypracowany w pełni kontrakt stomatologiczny.  

Kierownik poinformował, że 3 grudnia br. odbędzie się otwarcie nowo wybudowanego 

ośrodka zdrowia w Pawlikowicach.  

Powiedział także, że w nowym ośrodku zdrowia, którego otwarcie nastąpi 3 grudnia br. 

udało powiększyć się ofertę usług o: 

 mały dział rehabilitacji 

 punkt apteczny 
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Od 1 stycznia 2013 r. zatrudniony zostanie na pełen etat lekarz pediatra 

z uprawnieniami lekarza rodzinnego. W tym ośrodku zdrowia będzie pracowało dwóch 

lekarzy specjalistów z uprawnieniami lekarza rodzinnego. 

W ośrodku zdrowia w Petrykozach zapisanych jest 1650 pacjentów, natomiast 

w ośrodku zdrowia w Pawlikowicach 1550 pacjentów 

Gminny Ośrodek Zdrowia sprawuje opiekę nad szkołami. 

Obecny na posiedzeniu Komisji Przewodniczący Gminnej Rady Sportu A. Jurga zapytał 

Kierownika GOZ jak wygląda opieka  medyczna  nad dziećmi w szkołach. 

Kierownik udzielając odpowiedzi poinformował, że odbywa się to na zasadzie 

profilaktyki, ponieważ medycyna szkolna jest zupełnie innym działem, ustawa z roku 

2001 zniosła te obowiązki i gabinetów lekarskich nie ma już w szkołach. Podstawowa 

opieka zdrowotna ucznia odbywa się w placówkach do której dziecko jest 

zadeklarowane przez rodzica.  

Więcej pytań do przedłożonej informacji na temat funkcjonowania opieki zdrowotnej 

w roku 2012 przez Kierownika  Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Petrykozach nie zgłoszono.  

Przedstawiona informacja stanowi także pisemny załącznik nr 2 do protokołu.  

Wójt zabierając głos zaprosił zainteresowanych radnych na otwarcie o godz. 11:30  

nowo wybudowanego ośrodka zdrowia w Pawlikowicach.  

Dojazd we własnym zakresie.  

 

Ad. pkt. 2.  

  

W punkcie dot. podsumowania  działalności sportowej za rok 2012 głos zabrał 
Kierownik ds. oświaty, kultury i sportu M. Wieczorek, który przedstawił informację dot. 
rozdysponowania środków finansowych na poszczególne kluby w roku 2012.  

Informacja pisemna stanowi pisemny zał. nr 3 do protokołu.  

Ponadto Kierownik omówił prace nad nowelizacją uchwały Nr VI/40/2011 w sprawie 

określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego, polegającego na 

sprzyjaniu rozwojowi sportu na terenie Gminy Pabianice 

Nowelizacja uchwały wynika ze wcześniejszych sugestii Komisji Rady dot. skierowania 

większych środków dla dzieci i młodzieży nie na sekcje seniorskie.  

Zmiany polegałyby na zmianach zapisów w rozdz. II § 4 ust. 1 tj. w taki sposób, by 

z dotacji nie można byłoby  dokonywać zakupów  sprzętu sportowego dla seniorów. 
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Zakupy sprzętu do prowadzenia szkolenia mogłyby być finansowane jedynie dla dzieci 

i młodzieży do 18 roku . To samo dotyczyłoby  transportu na zawody sportowe, którego 

finansowanie mogłoby być prowadzone jedynie dla dzieci i młodzieży.  

Nowelizacja tej uchwały wprowadzona byłaby pod obrady przyszłej sesji Rady Gminy tj. 

pod koniec grudnia br.  

Radna Z. Kasperska zabierając głos przypomniała, że temat ten był poruszany już 

wcześniej przez radnych i wyraziła zadowolenie, że zostały podjęte prace nad  

propozycjami zmian w kierunku, który przedstawia Kierownik M. Wieczorek.  

Radna J. Szafran , C. Rychłowska,  A. Marciniak poparły przedmówczynię.   

Przewodniczący Gminnej Rady Sportu A. Jurga zabierając głos powiedział, że z dyskusji 

wynika, iż Komisja przekonana jest do swoich ustaleń w powyższej kwestii, jednak jego 

zdaniem na pewno ładnie wyglądałoby aby zawodnicy z pewnych dyscyplin sportowych, 

np. tenisa stołowego, czy też siatkówki posiadały jednakowe stroje sportowe. 

Zaproponował rozważenie zakupu takich strojów raz na pewien czas dla całej drużyny.  

Przewodniczący Komisji M. Muszczak wyraził poparcie do powyższego.  

Radna Z. Kasperska sprzeciwiła się argumentując to, że dorośli zawodnicy mogą sami 

zakupić  dla siebie stroje z własnych środków finansowych, a nie ze środków z budżetu 

gminy. Można zorganizować to w taki sposób aby były one jednakowe dla wszystkich 

zawodników. 

Kierownik M. Wieczorek zasugerował, że wszelkie zmiany do nowelizacji uchwały będą 

wnoszone  przez radnych.  

Możliwe jest np. wprowadzenie zapisu, że nie dotyczy piłkarskich drużyn klasowych  „A” 

w przypadku kiedy chodziłoby o finansowanie strojów sportowych, ponieważ 

z prowadzonych wcześniej dyskusji na ten temat wynikało, że najbardziej wszystkich 

„boli” finansowanie dorosłych zawodników piłki nożnej.  

Można rozważyć wykluczenie drużyn piłki nożnej, ponieważ to one pochłaniają 

większość środków finansowych.  

Kierownik zasugerował aby temat ten zostawić na Komisję przed następna sesją. 

Wcześniej jednak z Przewodniczącym Gminnej Rady Sportu spotkają się z całą Radą 

Sportu celem przedyskutowania tematu pod kątem wprowadzenia oszczędności 

w finansowaniu sportu dla ludzi dorosłych zrzeszonych w naszych klubach sportowych.  

Przewodniczący Gminnej Rady Sportu przedstawił sprawozdanie z działalności 

sportowej za rok 2012. 

Sprawozdanie stanowi pisemny zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Ad. pkt. 3 

 

Wójt Gminy przedstawiał kolejno Komisji projekty uchwal przygotowane na najbliższą 

sesję Rady Gminy.  

Pierwszym przedłożonym projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie oddania w 

trwały zarząd zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność gminy Pabianice.  

Wójt przedstawił uzasadnienie do niniejszego projektu uchwały; zapisany poniżej: 

„Zgodnie z art. 56 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, 

Gmina tworząc jednostkę organizacyjną- publiczny zakład opieki zdrowotnej 

zobowiązana jest wyposażyć ją w nieruchomość z gminnego zasobu nieruchomości. 

Odpowiednio stosowany art. 51 ust. 2 w/w ustawy stanowi natomiast, że wyposażenie 

to następuje m. in. poprzez oddanie nieruchomości w trwały zarząd na podstawie 

decyzji administracyjnej. 

Przed wydaniem takiej decyzji powinniśmy dokładnie znać cenę nieruchomości zgodnie 

z art. 67 cytowanej ustawy. 

Wartość całej nieruchomości na podstawie informacji otrzymanych z księgowości 

budżetowej wynosi 1.167.699,10 zł (słownie: jeden milion sto sześćdziesiąt siedem 

tysięcy sześćset dziewięćdziesiąt dziewięć złotych dziesięć groszy) w tym grunt wynosi 

248.483,23 zł (słownie: dwieście czterdzieści osiem tysięcy czterysta osiemdziesiąt trzy 

złote dwadzieścia trzy grosze). 

Dla nieruchomości przeznaczonych na cele publiczne, do których zalicza się służbę 

zdrowia, opłata roczna z tytułu oddania nieruchomości w trwały zarząd wynosi 0,3 % 

ceny nieruchomości. 

Kierownik PZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia wystąpił z wnioskiem do Wójta Gminy 

Pabianice o przekazanie w/w nieruchomości w trwały zarząd na czas nieokreślony, 

jednocześnie prosząc o udzielenie bonifikaty od opłat rocznych w wysokości 100%. 

Z opinii naszego radcy prawnego wynika jasno ze zgodnie z art. 84 ust. 3 pkt. 2 Ustawy 

o gospodarce nieruchomościami przewidziano możliwość udzielenia bonifikaty z tytułu 

opłaty rocznej. Ustawodawca nie zawarł żadnych ograniczeń co do maksymalnej 

wysokości tej bonifikaty, stąd też niema przeciwwskazań do udzielenia bonifikaty od 

opłat rocznych w wysokości 100%.” 

Projekt uchwały stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu.  

Wójt Gminy Pabianice przedstawił projekt uchwały o nr roboczych XXVII/B/2012, co 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Radna J. Szafran pytała, czy planowane jest utrzymanie kursów autobusowych na linii 

Rydzyny-Pabianice, skoro nie ma tam pasażerów. 

Wójt odpowiedział, że linia ta jest sprawdzana pod względem ilości pasażerów z niej 

korzystających. Wójt poinformował również, że Wójt Gminy Dłutów poprosił, by Gmina 

Pabianice zorganizowała dowóz 20 uczniów z terenu Dłutowa, którzy uczęszczają do 

szkoły w Pawlikowicach. Zdaniem Wójta, Gmina Pabianice nie powinna dofinansowywać 

takiego dowozu, ponieważ rodzice nie muszą posyłać dzieci do tej konkretnej szkoły. 

Ponadto są to dzieci z terenu innej gminy więc to ta gmina mogłaby zorganizować 

dowóz. Brana jest również pod uwagę możliwość przekształcenia linii Rydzyny-

Pabianice w linię szkolną. Jednak przyjęcie takiego rozwiązania znajduje się w gestii 

rodziców. 

Radna A. Marciniak zapytała, czy w związku z tym, że linia 260 kursująca w soboty nie 

spełnia swego zadania, to czy nie można by przywrócić kursów 261 i 262, choćby 2-3 

razy w ciągu dnia. 

Wójt: ta kwestia będzie jeszcze analizowana. 

Więcej pytań nie zgłaszano. 

Kolejnym projektem uchwały przedstawionym przez Wójta był projekt o nr roboczym 

XXVII/C/2012, co stanowi zał. nr 7. 

Radni nie zgłosili pytań do powyższego projektu uchwały. 

Następnie Kierownik K. Denuszek omówił projekty uchwał o nr roboczych od 

XXVII/D/2012 do XXVII/G/2012, które stanowią zał. od nr 8 do nr 11. 

Kierownik K. Denuszek poinformował, że w związku ze zmianami ustawy o odpadach 

i ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, obowiązek odbioru odpadów 

komunalnych od mieszkańców gminy spoczywać będzie od nowego roku na gminach. 

Nie będą już zatem zawierane umowy indywidualne na odbiór odpadów, tylko opłata za 

odbiór będzie uiszczana na rzecz gminy. Ustawa wskazuje cztery metody obliczania 

takiej opłaty. Gmina przyjęła metodę „na osobę”. Kierownik K. Denuszek poinformował 

również, że w tej sprawie odbyło się spotkanie z przedstawicielami innych gmin, 

w wyniku którego dowiedziano się, że stawka opłaty w innych gminach jest 

porównywalna. 

Radna D. Szczesik zapytała, czy w Woli Żytowskiej będą ustawione tzw. dzwony na 

selektywną zbiórkę odpadów. Do niedawna pojemniki te były ustawiona na prywatnej 

nieruchomości, ale zostały usunięte na prośbę jej właściciela.  

Kierownik K. Denuszek stwierdził, że taki problem był również w innych wsiach. Jeżeli 

tylko jest miejsce, by te pojemniki ustawić, to są ustawiane. Natomiast gmina nie może 

odgórnie nakazać ich ustawienia. 
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Radna D. Szczesik chciała się również dowiedzieć, co w przypadku osób prowadzących 

działalność gospodarczą. 

Kierownik K. Denuszek: każda osoba prowadząca działalność gospodarczą powinna 

posiadać plan gospodarki odpadami stosowny do prowadzonej działalności 

gospodarczej. I takie osoby muszą zawrzeć indywidualne umowy, ponieważ obecnie 

projekty uchwał nie obejmują zakresem podmiotowym osób prowadzących działalność 

gospodarczą. Planujemy jednak prowadzić wraz ze starostwem powiatowym kontrole 

pod tym względem. 

W związku z projektem uchwały o nr roboczym XXVII/E/2012, radna A. Marciniak 

zapytała, czy w deklaracji trzeba umieścić informację o liczbie osób zameldowanych czy 

zamieszkujących daną nieruchomość. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że chodzi o osoby przebywające, ponieważ 

w danym miejscu można być zameldowanym, ale faktycznie w nim nie przebywać, a co 

za tym idzie nie produkuje się odpadów. 

Radna D. Szczesik zapytała, czy należy również liczyć dzieci. 

Kierownik K. Denuszek: tak, ponieważ dzieci także wytwarzają odpady. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 

zapytał, w związku z projektem uchwały XXVII/F/2012, czym są odpady komunalne 

zmieszane. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że są to pozostałości po selekcji, a w przypadku 

braku selektywnej zbiórki – są to odpady produkowane przez mieszkańców 

nieruchomości. 

Radna Z. Kasperska odniosła się do rozdziału 9 projektu uchwały o nr roboczym 

XXVII/G/2012. Zapytała, co w przypadku, gdy hodowca nie spełnia obowiązku 

utrzymania zwierząt w sposób nie powodujący uciążliwości takich jak: hałas i odory 

oraz doprowadzający do powstania ognisk gryzoni, owadów itp. 

Kierownik K. Denuszek poinformował, że w takim przypadku należy zawiadomić władze 

gminy, które będą interweniować. 

Radna Z. Kasperska chciała wiedzieć, czy taka sama procedura obowiązuje, gdy rolnik 

przewozi niezabezpieczony odpowiednio obornik po drodze publicznej, który następnie 

tę drogę zanieczyszcza. 

Kierownik K. Denuszek: w takim przypadku najlepiej zawiadomić policję. 

Radna Z. Kasperska była zdania, że po przyjęciu regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Pabianice, powinien on być rozpowszechniony do 

wiadomości mieszkańców.  
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Radna J. Szafran zapytała, co z odpadami zielonymi. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że na terenach wiejskich nie przewiduje się 

pojemników brązowych, ale będzie możliwość oddawania odpadów biodegradowalnych 

do Gminnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 

Dalszych pytań nie zgłaszano. 

Kolejnymi projektami uchwał były projekty o nr roboczych od XXVII/H/2012 do 

XXVII/Ł/2012, co stanowi zał. od nr 12 do nr 17. 

W związku z projektem uchwały o nr roboczym XXVII/Ł/2012, radna Z. Kasperska 

zapytała, czy nie można było zaplanować nagród jubileuszowych. 

 

Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie nie było takiej możliwości, ale zostanie to 

sprawdzone. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Wójt przeszedł do omówienia projektów uchwał o nr roboczych od XXVII/M/2012 do 

XXVII/O/2012, co stanowi zał. od nr 18 do 20. 

Radni nie zgłaszali pytań do powyższych projektów uchwał. 

Wójt poinformował, że do porządku obrad sesji planuje wprowadzenie dwóch 

dodatkowych uchwał, wobec których Regionalna Izba Obrachunkowa nie wydała jeszcze 

decyzji o dopuszczeniu do publikacji. O wyjaśnienie sprawy Wójt poprosił kierownika 

M. Wieczorka. 

Kierownik M. Wieczorek wyjaśnił, że ustawa z 2011r. o opiece nad dziećmi do lat 3,  

nakłada na gminy obowiązek zapewnienie takiej opieki. Jest to zadanie własne gminy. 

W obecnej chwili zostały złożone pisemne deklaracje rodziców czwórki dzieci o chęci 

przystąpienia do systemu. W związku z tym, że jest to zbyt mała liczba, by utworzyć 

żłobek, planuje się zatrudnienie tzw. opiekuna dziennego, na co pozwala ustawa, a który 

musi spełnić określone w ustawie wymogi. Takim opiekunem będzie jedna z pań, które 

prowadzą prywatny żłobek na ulicy Wolnościowej w Pabianicach. Planuje się zawarcie 

umowy zlecenia z tą osobą, a dzieci będą przebywać na terenie tego żłobka. W ten 

sposób rozwiązują się wszelkiego typu problemy dotyczące norm i wymogów, które taki 

żłobek musi spełniać.  

Uchwały będą zatem dotyczyły kosztów jakie ponosić będzie gmina oraz rodzice, a także 

zwolnień od kosztów, które rodzice muszą ponosić, w przypadku gdy spełnią określone 

warunki. 

Radna J. Szafran zapytała, co w przypadku nieobecności dziecka w żłobku. 
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Kierownik M. Wieczorek: będzie prowadzony dziennik obecności, a opiekun otrzyma 

zapłatę tylko za faktyczną godzinę sprawowania opieki nad dzieckiem. 

Więcej pytań, ani spraw różnych nie było.  

Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył 

Przewodniczący Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej 

Marek Muszczak 

 

Protokołowały: 

Urszula Czerwonka 

Andżelika Miszewska  

 


